EDWINA LANGLEY,
Complainant, IN THE CIRCUIT
VS.- BALDWIN COUNTY,

CAROL E. LANGLEY, IN EQUITY.
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Respondent.

TESTIMONY TAKEN ON FEBRUARY 7. 1951

APPEARED: For Complainant,
Hon. H. M. Hall
;For Respondent, _
| Hon. Wm. R. Laut

Edwina Langley, having been first duly and legally
testified as follows:

ON DIRZCT EXAMINATION

By Mr. Hall

Q. This is lMrs. Edwina Langley?

A. That's right.

Q. Mrs..Langley, where do you live?

A. Fairhope, Alabama.

Q. How long have you lived there?

A. I'™m twenty;nine, lived in Mobile after marrying for
otherwise I have lived there the rest of my life.

Q. The rest of your life you lived in Fairhope?

A, Right.

O
[

You are over twenty-one?
A, T am.
Ee
4. The respondent, Carol/Langley, is over the age of
A. He is.
Q.- Were you and the respondent married sometime agoe?
A. That's right.
- Q. Wﬁereabouts? |
A. Married in my people’s home in the front room.
Q. In Fairhone?
A. Right. |
Q. When? September 27, 194,17
A. Right.
Q. On or gbout July 23, 1940, did the respondent leave

A. That's right.
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Where were you living at that time?
I was living with my people.
In Fairhope?

Well, in Fairhope, sure.

At that time did you give the resvondent any reason for leaving you?

Not that I know of except that I had been sick.
Since that time have you been living in Fairhore continually?

Right.

- Have a home down there?

I do.

Been living in that home for the past months?
Little over thres months.

Prior to that time did vou live in Fairhope?
Right. |
Has the respondent come back to live with you?
No, he hasn't.

Have you told him he couldn't come back?

I didn't say that. It was understood he didn't intend to come back.

He teli you that?
He told me that.
Do you and the respondent have any children?

I have one boy eight years old.

What is his name ?

Michael Edwyn. Langley.

You know where the boy has been for the last months?

In Arkansas, Malvern. |

Will you teil the Court the occasioﬁ for the boy leaving?

All T know is I was in the hospital when he was taken to.Arkansas.
Eave you since that time talked with the respohdent about bringing
him back?

I have. |

Did he bring him back?

He did not. |

Do you have a place for the boy?

I certainly do. |

Do you have a home?

I do.
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What size home, what king?
Tiie, part tile house, fivé rooms.
Do you have heat?
I dos.
Do you have water?

I do.

" Inside accommodations?

‘Right.

In other words, it is a modern home?
Yes.
How far from the school?

From the school, exactlj three and a half or four blocks.
In what part of Fairhove is your home?

It*s in the - | |

Know what addition is your home in, Central Park Addition?

I don't understand.

Know where Central Park is, south of the Organic School?

It*s not south, to the east.

li¥§;Within three and a half blocks of the school?
Right.

How far from the Church?

From the Church about five blocks.

Do you have, whom does that home belong to?

It says on the papers Mr. and Mrs. Carol E. Langlevy.
In your joint names?

Right.

Know who paid the money for it, either one of you, both of you

or how?

He did.

At that time you were there, it was when you were living together?
Right.

At that time was the boy, had the boy been born?

Yes, sure.

3
Know where the respondent lives at this time or stays?
I don'™ know. A1l I know is he lives in Mobile.

Does he have 2 home there?

E don't know.
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" Is it your information he lives in a boarding house?

Possible. Where he is I dont®t know.

time the : ‘
At the/respondent left you did you have any money?

‘T did not.

Did you have any personal préperty you could sell?
I did not.

Did you have any means of making a living?

I did not. |

During that time you say your health was bad?

It was.

Did you accumulate doctor bills?

I did.

How did you manage to pav those?

With the help of my people. |

Borrow money from your people?

I would say ves.

Did you keep account of it?

LAUTEN: I object to his leading the witness.
Record for those bills you mean, yes.

Do you have that account?

It's written down there somewhere.

Look at that please matam (handing witness paper), that

mk%tip=$32.00, is that a statement?

Yes &t is.

Who prepared that statement?

He did. He passed away.

Who prepared that statement, whose writing?

T don't know whose writing this is. |

Pid yéu check that over at the time it was made?
Yes, it was checked ovéﬁ. |
Did you check it?

T have seen this.

Was that statement correct up until the time suit was filed?

Right.

Dr.
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- MR. LAUTEN: T object. She doesn't know about the statement, looked
over it but she doesnt't know about it.

THE COURT: Overrule the objection.

MR. LAUTEN: Except.

G. Tou say that statement is correct up until the time suit was filed?

A. Right.

Q. You have checked it?

A. I, myself saw the doctor write the Statements out before he died.

Qe That in Mf. Léwell's-handwriting?

A. Looks sort of like mj.Dad’s writiﬁg,

Q. You have checked the statement?

A. Yes.

Q. Those moneys were expended by you?

A. Right. -

Q. TWhat'®s the total amount?

A. Comes to $685.04.

Q. That was the amount paid up until the time suit was filed?

A. That's right.

Q. Now at the time you say the respondent took the child away did
he say anything as to bringing him back?

A. VWhen he took it away?

Qe Yes? Or since that time?

A; I waé in the hospital when he took him away. I was ill a good
long time. I thought it was understood he would be returned to
me when I got my health back.

Q. Do you know what Mr. Langley is doing, what kind of work?

A. .As far as I know he works for a hearing aid business. |

- Q. He is an ablebodied man?

A; I would say that. |

Q. During the time you were living fogether as husband and wife do

ﬁjou know about what salary he was drawing?

.A. .Different average, general average, sometiﬁes it was raised.

Q. What would you say his general average was?

A. As well as I remember, beén a good while, iﬁ averaged from
$4,8.00 to $50.00 a week.

Q. Did you have any money with which to employ counsel to prosecute
ﬁhis suit for vou?

A. Dig I?
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Yes?

No, I didn't.

Do youhave any means of raising money, any property from which
you could raise money to employ counsel?

No. |

Now, at the time you were living with the respondent there in
Fairhope, what was his conduct toward this boy? How did he
treat him?

Well, I would say that he was corrected many times in a pretty
rough manner, in which I was never corrected, cursing, I wasn'g
allowed such as that;

You say. he did curse him?

Tes.

Remember some of the things he called him?

I don' 1like to say things like that.

Go ahead and say it. Tell the Court just what -

Several times he ran to meet him and he would get hold ofhim
in the back yard and tell him he would break his dirty neck.
Did he use curse words?

He did. That is just mild.

Did he ever treat the boy as a father should treat a son of that
age?

I wéuldn’t think so. I thought he would be a little more love

shown instead of the rought treatment.

CROSS EXAMINATION
Mr. Lauten _

Mrs. Langley, you stated thét;Carol left you on or around July
23, 1949, is that right?

That 's right. '

Wheré were you living before he left you, on what street in
_Fairhope?

I was living with him.

Where?

Etta Street.

Is that the tile house you described to Mr. Hall?
Now, did your brother back a truck up intc the house and take

some furniture out of that house?
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He did not.
Did you take some furniture out of the house?
I d4id not. |
Do you have any furniture fthat was in the house where you are
staying now?
In there, yes.
Where?
In the same house.
On Etta Street?
Yes. |

Do you have any furniture or clothing, did you tazke some clothing

out cf the house?

I naturally had to have some to use when I was in my people's
home.

Did you take any bedding?

No, I didn’t. |

Where are you living now?

Living in that tile house now.

You are living in the tile house now?

Yes sir.

How long have you been living there?

Been living there about three and a half months, since about the
19th of October.

The 19th of October of this past vear, 19507

Right.

Where did you live prior to that time?
In my people's place.

When did you go over to your people'’s place?

When he decided he wasn't able to stay there. He couldn® stay

around the house and lodk after me, stayed at my house tﬁo nights
and three days and at mothert's the rest of the time.

Lett's go back a bit..wHaﬁe vou been in the hospital in Tuscaloosa?
I have. |

How many times were vou up there?

I was up there one time while he ﬁas in the Navy, six weeks and I

was up there fifteen months.
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When was the first time?

Right after he was inducted in the Navy. I hadn’t heard from him

in about three months. I don't remember exactly the year.

When was the first time?
First time 1 was in there six weeks.
You don't remember what year?

No. Michael was real young. I do remember that.

Know when Carol went into the Navy, what year it was?

Michael is eight years old and I think Michael was about nine

or ten months old, maybe a little older than that.

Around 1943 or 19LL?

Yes, when he was inducted in the Naby that was the year during the

time I had the breakdown and stayed there just six weeks.

While he was in the service that when you went up to Tuscaloosa

the first time?

The first time.

What was the reason?

I worried about not hearing from him for three months.
Where were you?

In & room wherever they put vou.

In what kind of room?

For nervous people in nervous condition.
Wasn'™ it true you were in Bryce'®s Hospital?
Yes.l |

Isn't that a hospital for demented people?

t is for dqifferent - some mental condition.

How long did you stay up there at that time?

Six sweks.
Who brought you back?
My peovle.

Isn® it true Carol brought you back?

You épeaking about the last time?

No, the first time. Isn't it true he came home ~
If he did I don't remember that part.

You don't remember?

No. | |

After you came back from the hospital, how long was it

before
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Carol was discharged from the Navy?
After I got back from the hospital.
You were all right then?
Sure.
How long was it when Cafol was discharged?
I think about six wmonths. I'm not positive; I'm not sure.

That's all right. Where did vou live after you came back from

. the hospital the first time?

The first time?

Yes ma'am? |

I believe my people helped take care of me until I got strong.
Tou and Carol living. together?

Yes.

Where were you living?

In the trailer home.

Where was the trailer?

In my people’s back yérd.

What was Carél doing at that time?

He was in the service, in the Navﬁ.

I mean after he was discharged?

Working at the Grand Hotel, carpenter work.

.Did he ever work on your father'®s farm?

I don't remember whether he did or not.

Your father does have a farm out Greeno Road in Fairhope?

He does. |

When did you purchase this house you mentioned awhile ago that
you were talking about to Mr. Hall, theone in your joint names,
when was it purchased?

I don't remember exactly when it was purchased but it was shortly

after he got out of the Navy because we moved into that home,
‘lived in several homes.

Q;.,

You lived in a trailer and moved -
Lived in several homes, purchased that shortly after he had been
out of the Navy, decided to get a place.

After you moved into that new home on Etta Etree:t Carol went to

work as a carpenter at the CGrand Hotel?

Yes. Around that time. He was doing that kind of work when he
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left to go to the Navy and he got his job back.
While living at this place you ever mention to Carol you wanted
arbaby?
When we were living there we already had a baby.
Did you ever tell Carol you wanted a baby?
He wouldn't agree right away. |
What do yéu mean "right away™? Did he agree later on? Did he
ever agree to let you have another baby?
No. Not that I know of.
Did you keep asking for another baby?
No I didn‘’t.
Now, Mrs. Langley, in 19ﬁ3 did you undergo an operation?
I did. . |
What for?
Acute attack of appendicitis and feéale trouble.

Was that operation for lacergétion of the womb?

Tt was.

Who took care of you, what doctor?

I know 1t taken place in Mobile hospital. I don?t remember the
doctor.

Remember the doctor, Doctor Oswald?

I don?t.remember. |

I™m tfying to refresh vour memory?

I'm afraid you couldn™. I don't remember, been too long ago.

Did Carol ever tell yéu when yoﬁ asked for a baby you couldn't
have one, that the doctor had advised him it would be to your

not
detriment, the child might/be born alive?

He did not. If he did, I donft remember.

Did he ever tell you it weould be, it might hurt vou if vou had

another baby?

‘Not that I know of.

Did.he ever tell you the doctor advised him you should not have
another baby? .

Not that I know of.

He ever tell you the Superintendent at Bryce Hospital said you

should not have a baby?

I haven'!t heard those words.
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He ever tell you in substance that, when vou -asked him? You
wanted a baby pretty bad didntt you?

Well, after I had been back from thé hospital I hadnt®t thought
of another child. I was thinking of getting my health. Hadn't
asked that question'at all.

Ten't it true that you have already contemplated the institution
of é divorce action against your nusband before this time?

Before he asked for it.

T didn't ask that. Isn't it true you convemplated filing & divorce

sction before this time?

‘ Before my breakdown?

Did you ever employ an attorney to handle a divorce action for you?
T did note.

Lver see an attorney?

I did not.

Relative to that watter?
No.
Did any attorney ever draw up any bill of complaint against your

husband for divorce?

No.

Seeking a divorce?

Not until this tiﬁe.

Not until Mr. Hall?

Right.

Prior to Carol’s allegedly Teaglng you, Mrs. Largley, did you
im

ever leave the house and tell/you weren't coming back, in substance

that?

Before my breakdown Or when?

Before your breakdown, the second breakdown?

I would say yesS.

- Did you actually leave the house? -

Left the house but did come back.

One time didn't your brother come out there and take some furnlture
and clothing backed his truck up and move you over to your
mother's place?

Didn't'take no furniture.

Take anything?
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T took clothes I needed for myself.

Your brother help you?

He did not. |

Did vou go over to your mother's at that time?

I @id. |

How long did you stay there?

Stayed there until October. Hoved back out to the house this
past October.

Of what year?

Nineteenuforﬁy—nine I mean fifty.

You said vou left before and then returned to the house. How many
times did you leave?

Left one time and returned one time.

How long did you stay away?

Stayed away after three dajs got home two nights spent out there.
Stayed at my people's until October 19, 1950, then moved out
there and have been out there since.

Prior to the time, trying to get this, prior to the time you
went to Tuscaloosa, that is, prior to the time you went the
second time, did you leave the house and tell Carol you weren't

coming back?

Before the breakdown?

Yes matam?

A few dayé before the breakdown I don't remember a few things that
took plaée. I was sick.

Tell me this. Remember when Carol's brothers Albert and Robert
came to Fairhopé for a visit?

No I don's. One came to Fairhoee for a visit when we were first
married is 21l I remember, for a few days. It was Fairhope, 1t

was Mobile when we lived over there when we were first married

before the child was even born.

Did you ever go to Mr. Taylor for consultations, Mr. C., William

Taylor?

Is he a doctor?
Yes?

I don't remember him at all.
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You don't remember going to him?

No, I don't.

»
Did vou eﬁer telephone the police to come out to your house, yours
and Carolf®s house, at night time stating tc the police that Carol
was beatiﬁg you and mistreating you?

I don't remember that if I did. |

How ldng were you in Tuscaloosa at Bryce's Hospital the second
time?

Fiftéen months.

Remember where you stayed prior to going in there, remember

who tock care of you?

Yes, a lady nurse. |

How long before you went up there they take care of you?

I don't remember who took care of me before I left.

Tou dén‘t remember the ones in Fairhope?

No, I ddn*t rememﬁer. |

You came 6ut about the 19th of July, 1949, from Bryce's Hospital?
It was the twentieth, on my birthday.

The 20th of July, 19497

Eight.

Where did you say tnhe first night, at home?

In my own house with Carol,

With Carol?

Thatts rigﬁt.

You femember that?

1 remember it.

How long did you stay there?

Stayed there two nights andlthree days.

Did you ask Carol or tell Carol you would like to live with him
again?

I did.

Did you tell Carol you wanted another baby at that time?

I did not.

What was the occasion of Carol leaving? Did he tell you he was
coming back? '

He didn®*t. He told me it was suggested to him by the doctor in




Q.

ON

-l
Tuscaloosa that we not live together agzain.
He did tell you that?
He told m that. |
He ever tell yvou Mr. Taylor told him that?
I don't remember Mr. Tavlor.
You know who we ére talking about, Mr. C. William Taylor?
No, I don't.
What did Carol tell you when you told ﬁim vou wanted to live
.with him?
He didn'i tell me right away. Later on he told me that it was
suggestéd at the hospital by the doctor that it would be best
that we didn'®t live together under my conditions is all I know
about that. |
This doctor you are referring to, was that the Superintendent of
the hospital?

Just

I don®t know which doctor. He/said doctor.
The doctor in Tuscaloosa is what he said?
That's right. |

Dome down.

Mrs. Elsie Lowell having been first duly and legally sworn,

~ testified as follows:

DIRECT EXAMINATION

v Mr. Hall

This Mrs. Elsie Lowell?

- Yes.

You are the mother of Edwina Lowell Langley?

Yes sir.

You know the respondent, Carol Langley?

Yes sir. |

Prior to 1949 did Carol &nd Edwina-live together in Fairhope
and Mobile as husband and wife?

Yes sir.

You remember when Carol left your daughter, about when?

You mean when he went into the service?

No, no, when he left her the last time; when he left your houseé '

I'm trying to think of the exact date.
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How long after she came back from Tuscaloosa, I will ask you that?
You mean since she had her breakdown®
Yes? _
Edwina left for tk hospitale
No, when did Carol - remember when Edwina was brought home?
Oh, yves, July, 194G, the 20th is when she came home. |
How long did Carol live with her?
She stayed at his home that night, the QOth, 21st, 22nd and
the 23rd at night and into that day he brought her to our house.
He brought her tc your house?
Yes. |
Those three days, two or three days she just remained there, has
he lived with her since that time?
Not a bit. |
ﬁas she been in Fairhope continually?
She lived with us until October. |
Then where did she go?

Went to her little home.

During thattime while she was &t your home did Carol come to

Visit her?

I dontt pérsonally know.

Do yoﬁ know?

No. |

Was the child in the home at that time?

No sir. |

Where was he?

In Arkansas.-

He had been carrlied to Arkansas prior to that time?
Yes.

Since Carol left her so far as you know has he ever spent anything'

‘toward her support?

Not one cent.

You know that?

Yes. | |

During that time has your daughter been called upon to pay

certain bills?

- We have taken care of all that.




s

¥ho?

My husband and I.

. You furnished the money?

Absolutely.

Carol come over and inquire as to her condition from you or show
any interest in her welfare?

Not a bit. Not that I know‘of.

Haven'®t lived together since July 23, 19497

No sir.

You say Edwina, Mrs. Langley, has a home in Fairhope?

Yes sir. |

Is it a2 modern home?

She has modern convéniences,'that what you mean?

Yes? Is your daughter in such physical condition she can care
for the boy?

Absolutely.

Does she have means for a livlihood except menial labor, have

any property producing an income?

- No,.not any.

Does she have any money?

Not anye. |

Is Carol an able bodiéd mén?

Absolutely.. |

Know what he does?

He's a carpenter,la-very fine carpenter.

Would vou have occasion to know how he treated the ckld during

the time he was there in Fairhope?

Not affectionately, not like a father, not like I would like for

a father to treat a child.

Were vou around there a good bit?

Right in the home. |

Did he treat the child like a father should?

My husband ﬁould pick a child up and ® caress it and greeted it

fondly. I can't say that for Carol.
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You know about when Carol took the boy to Arkansas?
I think 1t was September.
With whom was the boy living?
With me.
Was that September before July, 19L9?
Oh, ves, he was just five years old.
Did Carol say anything to you at the time he was asking for the
boy?
Wanted to put him in school. He couldn®™ attend Fairhope school,
can go to Arkansas school when he was five, that was the idea.
Say anything about how long he would be gone?
He would bring the boy back when his mother came out of the hospital.
Did he bring him back? |
No sir.
Tou say your daughter is caﬁable of caring for the boy?

Absolutely.

CROSS EXAMINATION
Mr. Lauten
Mrs. Lowell, you agreed for Carol to take Michael to Arkansas?

Nothing I could do, he was the child®s father, not more than the

right of his parents should learn to love him. The child lived

in Fairhope and learned to love her parents. What could I say.
It hurt me very much - -

You did agree to let him take him?

T didn't fight him. |

He would be better off going to school??

Well, I figure another year wouldn't matter. Our children didn't

go until they were six or seven. I have got nothing to say about

that.

~He was five at thatthime?
Five. |
RE DIRECT EXAMINATION
Mr. Hall -

Does Edwina attend Church?
Yeslsir.

What Church?

Christizan.
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Mr. Hugh Lowell, having been first duly and legaly sworn,
testified as follows:

ON DIRECT EXAMINATION
By Mr. Hall
Q. This is Mr. Hugh E. Lowell?
A. Yes sir.
Q. Are you the father of Edwina Lengley?
A, Yes sir.
Q. Carol Langley your scn—in-law?
A. Yes sir. |
Q. You remember when they married?
A; YTes.
Q. You remember when Carol left your daughter, about when it was?
A. Three days after she came home.
Q. 4&bout July 23rd?
4., TYes sir. |
Q. Since that time has he come back to live with her?
A. MNo sir.
Q. Since then she had been in Fairhope?
A, TYes. |
Q. Lived in the home with you and her mother up until October and
since then lived in her own home?
A, TYes.
Q. During that time, Mr. Lowell, has he contributed anything toward
her support?
A. Not a penny;
G. During the time after she came back was her health bad? Just
| énswer yes or no?
A; Yes. |
G. Subsequent to that time did she accumulate doctor and medical and
_____ drug store bilis?
A. Yes sir. |
G. Did she have any money with which to pay for those?
A, Yo sir.
G. Carol furnish her any money?
L. No. |

Q0. Where did she get the money with which to pay these bills?

A. From my pocket.
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You advanced it?

Yes sir. |

Did you keep a record of what you advanced for medicine?
Yes sir.

Doctor bills?

Yes. |

Up until the time suit was filed do vou remember how muc
Six Hundred Eighty-~five Dollars and Four cents.

Tou had advanced that to her for the bare necessities of
Yes sir, to nurse her back to health.

Since the filing of this suit and before she was able to
work did wvyou still contribute to her?

Contributed two and a half more months.

About how much did she get from vou?

Around a hundred dollars.

Is she at this time working?

" Yes.

Where?

At ﬁy place.

You had to take her in and give her a job?

Made a job for her. |

You had no opening for her?

Made a job there as part time employee.

She has been maintaining a home?

Yes sir. |

While they were living at your home, the respondent and
what was his demeanor or attitude toward the child as a
It wasn't ~

How did he treat the child, Mr. Lowell?

I hate to answer it. |

Just answer in general terms?

Not with father love, not the way I treated my children

crying).

Restrain your emotions. Is Edwina a suitable person to
rearing of that child?

Yes sir.

Does she go to Church?

Yes sir.

h it was?

1ife?

g0 to

Edwina,

father?

(witness

have the
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Q. Is the Church available to ner?

A. TYes. 3

Q. Is school available to the child?

A, Half a block.

Q. The home modern, modern conveniences inside conveniences?

A. Yes sir, her home. I want to retract one thing. I said halfl
a2 block, half a block from my place, she has three blocks.

Q. From the attitude and demeanor of Langley toward the child during
‘the time he waslthere under your observation would you say he
was a suitable person to have the child?

A, DNo sir.

Q. Know where Carol has been living?

A. Somewhere in Mobile.

Q. Has he had the child with him?

A. No sir.

G. Know where the child has béen?

A. He's been writing from &rkansas.

A Thé child brought down to Fairhope sometime ago?

A. Yes sir, during Christmas.
0. What was the attitude of the child toward his folks when he came in?
A. About the happiest little person I have ever seen.

Q. Show to have been properly clothed and fed during the time he
was away?

L. TYes sir,lwith maybe a small exception. He had some clothes we
sent up there to him.

Q. You say Edwina has the facilities and the necessities to take care
of the child properly?

A, Yes sir.

ON CROSS EXAMINATION

- By Mr., Lauten

Q. Mr. Lowell, you have down here fifty-two weeks of board and lodging
at Ten Dollars?

A. Yes sir. |

Q. That on the memorandum, where was Edwina staying at that time?

A. At my house. :

G. Who was staving at the other house?
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Nobody, maybe Carol =
She could have very well stayed over there?
No sir, she wasn't able. We had to care for her.
What was wrong with her after she returned?
She weighed eighty-two pounds and she weighs ébout a hundred
and twenty-eight today. You can figure the difference.
Hadrto care for her in the house?
Certainly did, put her .under the doctor}s care.
You charged her board and lodging?
It was agreed upon by that fellow sitting right there.
Oﬁt of the Ten Dollars you purchased = - - tablets?,
Paid out of this, yes sir.
Got this down here?
Yes sir, agreed updn that.
Who is Dr. Knien?
He *s dead.

Who was he?

" Doctor.

Where?

~Down -at Oyster Bay.

Licensed?

Yes sir,‘I read the license, chiropractor.

What did vou take her down there for?

Treatments.

What kind of treatments?

Body treatments. |

What kind, was it necessary he work on her?

Yes sir. He worked on me too and cured me. I am as well a man ag
vOou are.

It was necessary?

Sixteen treatments at $2.00 is all he charged me.

Sixteen trips at $4.00 a trip?

 Yes sir, seventy-five mile trips.

Did you have to go seventy-five miles?
Yes sir, one we wanted.
Will you say it wasn't necessary, you just went?

It was necessary.
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Because he was a chiropractor?
Because he cured me when the dnes in Fairhope failed if that
will:answer the question. I went down there for seven treatments
and I am well, well as anyohe in Fairhope today.
When Edwina, Mrs. Langley, your daughter was in the hospital, dig
you write up there and ask how she was getting along?
Yes sir.
Did Carol?
I think hé did on several occasions. I don't know.
Did the Superintendent or agent or some doctor respond to those
letters vou wrote?

Yes sir.

Respond . to Carol’s?

1 read one or two.he showed me.
Did you ever read any you weren't supposed to, ever take any letters .
out of his mail box and open thém, unseal and seal it back?

No sir, didn't take-

Did anybody?

Yes, Florenée.

Wno is Florence?

Hers |

Mk sister.

You tell her to.

It was in my meil box.

Open it and read it}

Yes opened that letfer.

Carol there?

No, it was from her doctor, he came to me didn't like it and I
told him would never do it again if he didn't like it. It was
my daughter and we hadn?®t heard from her in -

It was addressed to Cardl? .

I didn't know at the time he planned on deserting her.

What did the letter say?

I couldn'®™ tell vou exactly.

Did it say something like this in substance, say that Carol and

his wife should not live together, they would be better off if

- they separated?

No sir, I don't remember.
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That the boy would be better off?
No, didn?®t say that.
You don't remember that?
No, didn't say that.
Where was Carol working when.you say he left Edwina the last time?
I am not sure,khe was working for the - on construction job of
Hollingsworth~Whitney Paper .Company in Mobile.
Enow how much he was making?
No sir, don't know. Know what the union scale was about that time.
Ee was a cafpenter.
He ever tell you before Edwina returned from the hospital he wasn'’t
going to live with Edwina again?
Yes sir.
When was the first time he told you that?
The date you mean? I think he told me aﬁout three months-—
He ever tell vou Dr. Taylor advised him not to live with her?
No sir. |
Do you know Dr. Taylor, in Fairhope?

Yes sir.

- He ever tell you that the people at the hospital, the doctors at

the hospital had advised him it was better off for the boy and for

him and Edwina's welfare that they should not be living together?

No Sir, never mentionéd the boy.

Ever mention it would be better off for Edwina and for Carol if
they were living separate and apart?

If he was geing to continue treating them, God knows ~

I asked you did he ever mention to you that he had been advised
that it would be better for he and Edwina to live separate?

Yes but he didn’t tell me what doctor, just mentioned it ih the
course of z conversation, didn't tell what doctor.

Let's go back a little bit. Did Edwina come to stay with you at
any.intervals, other words did she come to stay at your house
before she went off to the hospital?

Yes sir.
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How long did she stay?

I think about two days.

How long before she went to the hospital the second time, the long

time?

I think it was about six or eight months.

S5ix or eight months before?

Yes sir.

Was she all right then mentally?

Yes sir, she was but she wasn't being treated right.
What did she tell you wasn't being treated right?
You want me to tell you?

I 2gked?

He accused his brother of teasing her and of improper relations

during the day his brother was working in the vard, his own brother.

And she left and came over to your place?
She was over to my blace.

Brought her clothes over there?

 Right.

She ever go down and start a divorce action?

. Yes sir.

Before this one?

Yes sir. |

What became of that divorce action?

It was withdrawn because he said hé wouldn®t give it to her.

What did she charge him with?

Mental cruelty to her and the boy, abusive language.

Did she actuzally file suit?

No.

Who drew up the papers for Mrs. Langley to go to Tuscaloosa the
second time?

The dJudge uﬁ here I guess furnished the pavers.

Who instigated the proceedings?

Wﬁat do you mean?

Who started it, who wanted her to go upthere?®

e, as much as anybody else.
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Where did she stay jﬁst prior to going up there?
At my daughter?s. |
Who is vour daughter?
Florence Kellogg.

Is she back in the witness roonm?

Yes sir.

- How long did she stay at Mrs. Kellogg?s?

Approximately eight days before the papers could come through.
Anyvbody else stay with her?

Two nurses, Mrs. Lechner aﬁd Clara Anderson.

Whoremployed them?

Carol. |

What was Edwina's condition at that time?

Her condition at that time, what she had was what yvou call a
nervous breakdown.

Was she violent?

No, did a lot of crying and praying.

What did she act like?

She was just mentally unbalanced from a newvous breakdown from

brutality, what she was talking about all the time the brutal

treatment and mental brutality was wha¥ she was talking zbout.
From her husband?

Yes sir. |

How long had she been talking like that, about how long, two
months, three months?

Come over telling aboﬁt walking off Sunday afternoon.

Go to the hospital?

Yes éir. |

How long before?

Never said nothing about beating, brutally -

How long before?

Mr. Lauten I wasn't putting dates down.

About how long, three months?

Might say three - |

Complained after the first -

Didn't have to complain, we knew, in the house with him, mistreated.

What did he do?
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' Never spoke a good word, nothing she did was right, everything she

did was WIONg.

Wasn't it true that everything he did was wrong?

No sir, she never started no fuss with him, that's not the truth.
You say Carol never did act like a2 father should act like?

fo his son, yes sir.

Ever take the boy out for outings?

T don': remember ever seeing him do it.

Out to play golf?

Tf he did it was after they moved away from our place.

While he was staying there with you?

Not that I know of. He usually got out of the car pulling his
belt off to give him a thrashing, he would be out in the ?ard
playing. | |

LAUTEN: I will ask Your Honor to ignore that. I didn™ ask
him that question. :

COURT: I wish vou would just answer the question, Mr. Lowell.
You ever meet Mr. and Mrs. Langley, Carol'’s father and mother?
Yes.

What do you think of them?

" I'think he's got a good father and mother.

You mentioned on your direct examination by Mr. Hall that the boy
seemed to be in good spiriﬁs when he came down Christmas?

' Yes, he wasn't sad.

.Seemed like he was well‘téken care of, polite?

Yes sir. | |

Like he had a good home 1life?

He was polite. Michael has élways been a2 good boy.

Looked like he had been well taken care of while he was away?
Yes, as far as I know excdpt he didn’t have his mother.

Mr. Carl Bloxham, having been first duly and legally sworn,
testified as follows:

DIRECT EXAMINATION
Mr. Hall

This Mr. Carl Bloxham?

Yes, that's me. |

Mr. Bloxham, do you live in Fairhope?

Yes sire.
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You know Edwina Langley here?
Yes sir. |
How long have you known her?
Possibly twenty-five years.
Know her parents?
Yes sir. |
Khow the environment in Fairhope where Edwina lives?
Yes, I think so.
Knowihg her as you do, do you believe she is a suitable and
proper person to have the care of rearing a seven or eight year
dd boy?
Yes sif.
Is her home amenable to the proper raising of a child?

'

Yes sir.

ON CROSS EXAMINATION

By Mr. Lauten

Q.
A.

Q.

A

Qs
A.
Q.
A.
Q.
A,

How well do you know Mr. Lowell, Mr. Bloxnam?

Lived down there with them about twenty-five years;

Know Elwood Lowell?

Yes sir.

What relation is he to Mr. Hugh Lowell?

Son, isn' it?

Is he a brother to Edwina?

Yes sir.

How old is he?

I judge him to be eighteen or nineteen, something like that.
He ever been in Tuscaloosa?

I den't know. |

Know whether he has ever been in Bryce's Hospital?

I don’t Know.

Ever told you?

No sir. | ‘

Know Mrs. Stratus, Mr. Hugh Lowell’s sister?

That was Leo's wife? | |

Yes? KnOW'where shé is?

No sir, I don't, haven' seen any of that family in several years

except the son.
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He been in Fairhope recently?

He's in the poét office now.

When did he come back?

From where? |

I™m talking about Mr. Lowell's son, Elwood?

T don't know where he is, ha#en?t seen himlfor sometime.
That's all. |

Mrs. Dennis having been first duly and legally sworn, testified
as follows:
DIRECT EXAMINATION
Mr. Hall

Is this Mrs. Dennis?

Yes. ‘

Where do you liﬁe?

Fairhope. |

Do you know Edwina Langley?

Yes sir.

Know her family?

Yes. | |

How lohg have you known her'familﬁ and BEdwina, of course?”
Ttve known the family about twenty-five years I guess. |
Kﬁowing the family and knowing her as you do, would you say she
is a suitable and fit and proper person to have the care and con=-
trol of the child who is seven or eight years old?
Certainly.

Know whether or not Edwina attends Church?

Yes.

What church?

First Chrisﬁian. .

That your Church?

lYes. | _

You_are associated with her there very intimately?

I see her there. |

Based upon that you say she is & suitable person to have the
éare and control of the child?

Yas.
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CROSS EXAMINATION
Mr. Lauten

Mrs. Dennis, how long you Say you have known the Lowells?

About twenty-five years I guess.

Know Nr. Lowellts sister, Mrs. Stratus?

Ko. |

Never did know her, Mrs. Leo Stratus?
- No.

Enow Elwoogd Lowell?_

The one in the shop‘now I have seen him since he was a boy in
scﬁool, little fellow.

Isntt it a Tact he just returned from Bryce's Hospital?

I dén’t know. I have been away eight monthé and I jusﬁ came back
the oﬁher day.

No further question.

Mrs. Mable Gray having been first duly and'legally sworm,
testified as follows:

DIRECT EXAMINATION

Mr. Hall

This is Mrs. Mable Gray?

Yes.

You live in Fairhope?

Part of the vear.

How long have you known Edwina Langley and her parents?

Céuldn?t tell you just how long. I have known of the parents ever
since I came to Fairhope in 1945.

Good many years?

Yés. |

What Church do you attend?

Christian Church.

Edwina attend that Church?

Yes. |

.You have occasion to observe her very closely?

Yes. | |
| Baséd upon what you know about LeTr, vour association and otherwise,

would vou say she is a it and suitable person to have the care
and control of rearing of a seven or eight year old boy?

Yes.
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Q. FHer home enviromment suitable to that, her Church?

A Yes.

CN CROSS EXAMINATION
By Mr. Lauten |
@. Where do you live?
A. In Fairhope. |
Q. I mean what part.
A. Five North Summit.
Q. FHow far from the Lowell?s?
A. I donf't know in blocks.k I've been past their home a good many times.
Q. What does the place look like?
A. You mean -~ ? |
Q.. You testified you knew lMr. Fugh Lowell?
A. Yes. It's a small place.
Q. How many'people live in that house?
A. T don't know. |
Q. Ever been in the house?
A.. No.
Q. TYou don?®t really know how the home 1ife would be?
A. No, excépt from knowing the parents.
Q. You have just seen them on the ocutside, you don't know anything
about their home 1ife?
A. T have every reason td believe it?'s a fine home.
- Q. Ever been in Edwinafs and Carcl?s.home?
L. No. They been to my home.
Q. Know Carocl?
A. No.
Q. TYou don't? Not knowing Carol you wouldn' know whether Edwina =
A.. in as far as I know them I have every reéson -
THE COURT: Hasn't she testified she knows her father.
That's all |
. Mrs. Susie E. Riall, having been first duly and legally sworn,
testified as follows:
ON DIRECT EXAMINATION
By Mr. Hall
Q. This is Mrs., Riall?

A. Yes.




Ge You live in Fairhope?

A. T do.

Q. DMrs. Rizll, do you know Edwinz Langley?

A, T do.

Q. Do you know the Lowell family, her folks?

A. TYes, I do. |

Q. How long have you known Edwina and her folks?

A. Twenty-five years and a few months. |

Q. What Church do vou attend?

A. The Christian Church. |

Qe Does she attend the Christian Church?

A, Yes.

&e Is she a regular attendant?

A. TYes.

G. Xpowing her as you do, your close association in Church work and
otherwise, would you say she is a suitable and fit and proper
person to have the care and control of her seven vear old son?

A, Yes, I would.

Qe Do you believe she is capzble of rearing a child as he should be?

A. Tes, I do.

>
ON CROSS EXAMINATION

By Mr. Lauten |

Q. Mrs. Riall, do vou know Elwood Lowell?

Ao Yes, T do. |

Q. Where has he been for zbout eight months?

4. I don't know. |

Q.‘ Is he in Fairhope now?

A. I think he is. |

Q. Isntt it true he has been in Bryce's Hospital?

A. I dénft know. | |

Q. You said you knew the Eowell*s, you meant Mr. and Mrs. Hugh Lowell?
A. _Yes. _ ‘ | |
Q. You don't know the family?

A. TYes, I know the family. I don't know where the bovy has been.
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Q. Do you know Mrs. Stratus, Mr. Lowell's sister?
A. Yes. |
Qs Where is she now?
A. T don't know.
Q. You do know her?
A. I knew Mrs. Strétus.
Q. Isn't it a fact she is away in Bryce's Hospital?
A. I dén’t know. She isn?t in Fairhope. I don®t know where she is.
Q. You did know when Edwiha went to Brycefs? |
A. TYes, I knew she went away for treatmené. I didn't know she went
to Bryce's Hospital. |
Thank yoﬁ ma fam.
Mrs. Benik having been first duly and legally sworn, testified
as follows:
ON DIRECT EXAMINATION
By Mr. Hall
Q. This is Mrs. Benik?
A, Correct. |
@. DMrs. Benik you are a sister to Edwina?
As Tes. o
Q._ Iou, of course, are acguainted with Carol?
A, Yes sir.
Q. Remember when they married?
A. TYes. |
Q. Remember about when Carol left vour sister?
A. Yes.
Qe When was it?
A. Well, when he took her &o my mother's.
Q. When was that?
A. About July 23, 1949, over two years.
Q. Over, vou mean - ?
A. Right after her birthday, two or three days I believe.
Q. Kpow whether or not Carol has been living with her since that time?.
A.. No he hasn't.
Q. Where has ﬁhe.boy been, Mrs. Benik?

A, In Arkansas.
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Qe Do you attend Church or wﬁat denomination are you?
A. Christian.
Q. TYour sister attend?
As  TYes. |
Q. Regularly?
A, Yes.
Q. She have a home down there?
A. Yes.
Qe Is it in a nice part of town?
A, TYes.
Qe A desirable part?
A.. Yes. |
@e Modern home?

A. She has conveniences, yes.

ON CROSS EXAMINATION

By Mr. Lauten

Qe It's not very modern?

A, OShe has gas heat, she has a stoYe, a bathroom and what goes in
a bathroom, she has windows that her home, you can always add
to & home. |

Q. You are Mrs. Langley's sister?

A, Yes. |

Q; Know Eldwood, your brother?

A. Oh, yes. |

Qe TWhere has he been for the past yvear?

4., How long? |

Q. About thé past year?

A. Elwood has been in é'hOSpital, mental hospital.

Q. There?

A. Tuscaloosa.

Qe Bryce?

A. TYes.

Q; How long was he up there?

A. Is this case pertaining ﬁo.Elwood?

Q. I™m asking you, how long has he been up there, I believe it?s
Qﬁite relevant.

THE COURT: Just answer the guestion.
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As to that, I don't know. He has been up there

Just returned,_haén’t he?

That was Christmas.‘ |

About the past couple of monhs?
Returned for Christmas.

As to your Aunt, Mrs. Stratus?

No.

She related to you?

Ch, my 4unt, yes.

Where is she?

She is in the same. 3he is there tco.
In Bryce Hospital right now?

Correct, yes. |

She is a mental case?

Yes. A number of others are there too.
Mrs. Bernhardt having been first duly and
testified as follows:

DIRECT EXAMINATION
Mr. Hall

This is Mrs. Bernhardt?

Yes sir.

You live in Fairhope?

Yes sir.

Do yvou know Edwina Langley?

Yes sir. |

How long have you known her?

About twenty-five years.

Have vou been, during that time, assocciated with her around

Fairhope?
I have.
Attend Church with her?

No sir, I don't attend Church with her.

K owing her as you do, from your observation, do you believe she

is a suitable and capable person to care for and rear her child?

legally sworn,

I certainly do think she would make a lbving mother.

some months.
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CROSS EXAMINATION
V. Lauten

Do you know Carol?

Yes sir, |

You think, knowing Carol, you think he would make a satisfactory
father? |

As far as I know.

That's all.

Mﬁs. Charlie Lowell, having been first duly and legally sworn,
testified as follows:

This Mrs. Charlie Lowell?

Yes sir.

You live in Fairhope?

Yes.

You know Carol Langley?

Yes.
Know him when he was living in Fairhove?

Sure. *

How far from where you live?

Lives just three -in lots bétween my house and him.

Did you have occasion to see him about the place and his child?
I certainly did. |
What was his conduct toward Michael Edwin Langley?

It was very bad.

What do you mean by that?

Well, every evening when he would come home the little boy would
be playing out in front of the door and he would take off his belt
as he come in the front - and work on the little boy until he got
in the house, not only that, I heard him curse way in many nights
I would call my husband to the door and tell him to listen.

You heard him cursing the family”

Yes. |

Did he curse the child?

He certainly did. |

Do you ming repeéting some of the words?

Cussing a little bastard, some of the words.

You knew he %as curing little Michael?

VYes, ves, ves, that's right,
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From your observation and seeing Carol from day to day,

would you say he is a sultable and fit and proper person to have
the care of rearing the child,.Michael Edwin?

I would not by no means.

CROSS EXAMINATION
Mr. Lauten

You are Mrs. Lowell?

Yes, Mrs. Charlie Lowell.

Who is Charlie Lowell, Mr. Hugh Lowell‘®s brothser?
No,cousin.

You ever see Mr. Langley mistreat Michael?

I certainly have seen him whis the child.

Do you believe in spare the rod?

No newmer spare the rod and spoil the child if 2 big man will take
a belt, no reason for that.

Wnere do you work Mrs. Lowell?

Work at the hospital.

What time do you go to work?

Eight o’clock.

Isn®™ it true you leave at seven?

I used to leeve at seven.

.Whiie Carol was living there you left at seven?
Tes.

What time did wyou get home?

Four. |

Wasn®™t 1t true you got home about seven?

I didn' get home at seven I go “o work at seven.
When did you see all this?

See it in the afternoon when Carol would come home after I did.
Thatts all.

Mrs. Morris Nichols, being first duly and legally sworn,
testified as follows:

DIRECT EXAMINATION
Mr. Hall

This Mrs. Morris Nichols?

Yes.
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Qe Do you live at Fairhope?

A. Yes sir.

Q. Do you know Edwina Langley?

A, Yes.

Q. How long have you known her?

A Known her more than five or six vears.

Q. Have you been, during that time, associated with her in any
kind of work or business?

A. No. I know her as a neighbor.

Qo Knowing her as you do as a neighbor for five or six years do.
you believe she is capable of caring for and rearing her child?

A. I do.

Qe Do you believe she is a suitable and proper person?

A. I do.

Qe ring the time you have lived there have you known Carol Langley?

A. No, I haven't. |

Qe Have you seen hiﬁ from time to time?

A, Only occasicnally.

Q. Bver see him on any occaslon mistreat the little fellow?

A, No, I can™ say that I have.

Qe Hear him éurse him?

‘A, To, I haven't.

ON CROSS. EXAMINATION

By Mr. Lauten

Mrs. Nichols, Edwina ever come over to your house and spend the night?

A. No, never spent the night.

Q. She ever come over there?

A. Yes, many times.

Q. Did she ever come prior to her leaving for the hospital to stay
the long time? |

A. Yes.

d. What was that occasion?

A. On the occasion when she was taken ill.

Q.  What did she tell you that morning, what did she look like?

4. She looked like a sick woman.
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Did she tell you Carol had been mistreating her?
Yes, she did.
Did she tell you she called the police that night?
I think she did, as I recall. I may be wrong. |
Did she tell you Dr. Jordan had been out to see her?
Yes, I think so. |
In your opinion, from your observation, you would say she
wasn't in her right mind?
I dién?t say that.
I'm juét asking. Would you say she is in her right mind?
I thought she knew what she was saying. X
You say she knew what she was saying?

figure she knew what she was saying when she came to my place.
I put her to bed and képt her warm. I knew she was ill.
How soon after that did they take her to the hospital?
A matter of a couple of weeks I guess.
Who took her from your house?
Her father. o |
Her father came out to your place?
Yes.
Tell you he was going to see Dr. Kneip?
I went with them. _ “
Whe is Dr. ﬁneip? th.ﬁas he?
He was a doctor iiving down neér Bon Secour.
Didn't he have a pretty bad reputation?
Not to my knowledge.

Was he licenged to practice medicine?

Yes, he was a foreigner as I recall the story, had a great deal

of trouble getting license in this country, had to take more
eduéation.

Licensed to prac¢tice chironractics?

I think that was his title.

Marvin Nichols, having been first duly and legally sworn,
testified as follows:

ON DIRECT EXAMINATION

By Mr. Hall

.Q.
A.

Are you Marvin Nichols?

Yes.
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Do yuu reside at Fairhope?

Yes.

Know Mrs. Langley?

I do. |

How long have you known her?

Known her since she was a little girl.

Have you been associated with her, around about her and seen

her from day to day and time to time?

Have seen her from time to time, yes.

Knowing her as you do, seeing her in town, do you believe she
is a suitable, fit and capable and proper person to have the

care and control of their child?

I do. |

Do you know Carol Langley over there?

T have met him, ves.

At one tize did you live near them?

My front yard adjoins their back vard.

Did you ever have occasion to see him mistreat the small child?
Yes.

Tell the Court what he did.

Well, he used some very profane language.

What was it?

Used the termfor illigitimacy.

You mean bastard? _

I do. Shall I tell you what actually took place?

Yes. |

His daddy was working on an automobile and the child came and
asked some question, something was said anyway, and the father
wheeled on him and said, "You little bastard, didn't I tell
vou to get in the house™ and he tock out his knife.and éaid he
would cut the ears off the child went screaming and his mother
came out the back door and she and Langley had some very cross

words, she defending the child as best she could.
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You hear any other cccasions?
No, frankly yves on other occasions.

Know exactly how many other occasions?

I couldn’t Say.

A good many?

No, I wouldﬁft Say a good many. I didntt happen to be in the
yvard on othef occasions. |

Bearing in mind what vou heard, knowing the respondent here,

his conduct toward the small child, would ¥ou say he is a
suitable and Proper person to have the care of that small child?
I felt so Strongly he wasn't I went to Mr. Lowell and saig |
something should be done to get him out from under the influence.
I felt so strongly I felt like going over ang doing something
myself

Would you say he was a fit and propver person?

I would say he is Dot, with that in view.

CROSS EXAMINATION

By Mr. Lauten

Q.
A,

.Q,.

A.
Q.
A.

Did you ever call anybody a bastard?

No sir.

Ever?

No. |

Ever call then anything in jest?

Have on accasion in Jjess, ves.

Ever seen Carol getting with the c¢child and playing with him?
I believe on occasion T have, yes.

Did the chilg always seem nervous around his father?

The child seemed afraid of his father.

You got quite an interest in this case, any kin to Mr. Lowell
whatsoever? |

Ko sir, none, no kin whatsoever,
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Mr. Frank Horne, having been first duly and legally sworn,
testified as follows:

ON DIRECT EXAMINATION

By Mr. Hall

Mr, Lauten: Your Honor I oWect to this witness.

Mr. Hall: He is testifying as to atiorney?'s fee.

Q. Mr. Horn; are you a practicing attorney in Alabama?
A. I am.

- Qe Do you practice in the Baldwin County Bar?

A, Quite a bit yes.

Q. You heard the nature of this proceeding, know the general

nature of it, what would you consider z reasonable attorney’s

fee for the solicitor for the Complainant in a case of this
nature?
A. I understand the property involved is worth six or seven

thousand dollars, the salary of the man is problematical,

something around three thousand dollars a year been testified

to. I would say Two Hundred Fifty Dollars.

All right.

ON CROSS EXAMINATION

- By Mr. Lauten

o No question.
Mr. Carol E. Langley, having been first duly and legally
sworn, testified as follows:

ON DIRECT EXAMINATION

By Mr. Lauten -

Q. This is Mr. Carcl E. Langley?

A. Yes sir, it is.

Ge Mr. Langley, are you the respondent in this case?

A. Yes sir.

Qe ire vou married to Edwina Langley?

A. I am.

Q. wWwhen were you married, Mr. Langley?

A. September, 1941.
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While yvou were in the service did you receive a telegram saying
your wife was iil?

It was thirty-one days old when I received it.

Had you been traveling?

Been under way. 1 come home as soon as I could. As soon as I
got it I tried to fly from the Hawaiian Islands but due to the
number of men had ﬁo stay on until reached the States.

When you arrived did you go to Tuscaloosa?

Yes sir. |

Pick up your wife?

Yes sir.

Did you have a chance to talk to the doctor?

Yes sir.

At that time?

I did.

Did that doctor advise you anything?
HALL: Object to what the doctor advised him.

LAUTEN: Wouldn't tend to be hearsay, the conversation was between
Mr. Langley ahd the doctor.

COURT: Overrule the objection.
HALL: Except..

I was interested in what her condition had been and what her
welfare would be afterwards and I asked him and also told him
what the doctor who had operated on her previocusly said and he
verified the other doctor?s statement and told me to be very
careful that she did not become pregnant again, that it would

be detrimental to her health.

- After you arrived home what did you do in the way of employment?

After I came out of the service, well I went to work for Mr.
Hugh Lowell on the farm, stayed with him from March until the
latter part of August or about the first of September went to
work at the Grand Hotel as a carpenter.

This was in 19467

Right.




i3

Q. Did yvou purchase a new home after you had been living with your
wife?

A. Tes éir, we purchased a& home.

Q. When did vou wpurchase the home?

A. Purchased it about the same time, September, when I went to
work at the Grand Hotel.

Qe You use your own funds to pay for it?

Al Paid part of it, borrowed from Al Benik.

Q. Did vou pay that back?

A. Yes sir, I did.

Qe Is that house fully paid for?

A. The house is fully paid for. The only thing against it is the
taxes Tor this year and the paving assessment.

Qe Did your wife, Mrs. langley ever have occasion tc ask or tell
you shg wanted ancther child?

MR. EALL: I object. I don't see the PUTPOSE.

THE COURT: I will give & little lattitude.

MR. LAUTEN: I'm trying to show by this had no reason to leave when
she knew her condition and knew she could not have a child and
she kept egging him on.

THE COURT: Go ahead.

A. . At the time when I came out of the service she expressed a desire
wouldn' like to raise one alone and knowing her condition from
Dr. Oswald and also ﬁhe doctor in Tuscaloosa told her wouldn't
and she said, and after quite a few times told her the doctor
said it would be detrimental to her health.

Q. She keep egging on? |

A. At numerous times.

Q. Kept begging for another child notwithstanding your statements?

A,  Yes.

Qa Notwithstanding her condition?

i, Yes. |

Qo Was that the cause of her leaving to come over -?

A One of the causes she left at one time and then.she - she was

gone about a week.




Q.
A.

Q.

Q.

-
Gone where?
To her parénts. During that time she did employ an attorney
and they asked me to come up to his office and when I went up
to the office helhad the complaint wrote out but never filed
it, told them I had to see about the case - -~ had an appoint-
ment in Mobile and when I got back I advised them I wouldn't
sign the papers and he asked me to sign later. That was on
Saturday night. She left word for me to come around to see
her and I went and she told me then she was going to go back

home with me. If' I hadn'c come arcund to see her she woﬁldn’t

" have come backe.

When she found out you wouldn'® sign the papers she agree to
come back? |

Yes. |

You help her move?

t that time came in Hugh Edward Lowell's truck backed it up

ct

to the door. She was moving her clothes, box of clothes, tThe
boy's toys and some furnishings.

Seemed to you like it was because you wouldn®t let her have
another baby? |

That seemed to be the reason.

Do you know Dr. Oswald?

Yes sir, 1 do.

He operate on your wife?

Yes sir.

Before that operation or after the operation did he advise

you in substance she should not have another baby?

In February of that year taken her over and Dr. Oswald recommended

- — after the examination and before the operation he told me

after the operation to be very careful that she didn’t have any

more children, that nine times out of ten the child wouldn't
live and it would be very detrimental to her health and in

March she had an acute attack of appendicitis amlhad to operate.
Did Edwina, your wife, ever cohsult Dr. C. William Taylor, of

Fairhope?




Q.
A.

Q.

Q.
A.

Q.
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Yes sir, taken frequent treatments from Dr. Taylor, a month
and a half or two months.
Did you ever have occasion to talk with Dr. Taylor regarding

her condition?

* Yes sir.

What did he advise you?

Just before the wife went up the second time the doctor called

me off my job and he advised me to take the boy and to leave.

If we didn't she would be back in Tuscaloosa.
This was about how long before she did go?
About a couple of months.

Did Dr. Jordan ever treat Edwina?

He was called to the house. She called him =

In reference to the time she went the second tim e about how

soon was that before that time?
About a week or ten days before she went to the hospital. She
Asked me to call the doctor. Dr. Godard had been out to see

her a couple of times and she asked me to call the doctor and

I told her the doctor sald she would be all right and she

said she would and he got up out of bed and came to the house
in pajamas and a bath robe and she was sitting in a chalr and
she said she couldn't see and couldn’t swallow and her legs
ﬁad gone to sleep and he used the eyé test and tested for
reflex and also gave her a glass of water and she responded to
211 of it and the doctor told her wasn’t anything wrong -

Did you sleep with her that night?

No sir, I didn't.

Was she raving or ranting that night?

Yes, she would want a drink and when‘I would give her water
she wouldn®™ drink it.

Did she call the police that night?

Yes sir, that night the called the police.

Did they come? |

Yes. |

Who?

Ellis Newell, police.

He a police?

In Fairhope, Alabama.
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Q.

Q.
A.
Q.
A.
Q.
A.
.
A.

Q.
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What was the result of his coming out there?
She told him she wanted me arrested and he said he couldn't
arrest me without a warrant and she szid she didn®t want to
have to sign & warrant.

she
Did she tell the police why/wanted you arrested?
Well, she told him I wouldnf®t sleep with her, wouldn®t give her
water when she asked for soﬁething and I wouldnt®t call the
doctor which I didn®t. The doctor had been thefe previously
twice that daye. |
Tou did give her some water?
Yes.
When you brought the water to her bed d4id she drink it?
Taken a swallow, taken a swallow and then hit me with the glass.
Where?
On my left arm, while she had the glass in her hand.
Did the glass fall to the floor?
Yes sir, the glass fell to the floor and broke and I went in the
kitchen to get the mop and throw the glass away and when I was
gone she went into the bed room, this was in the l1lir ing room,
bed in the living room at the time, and she went intc the bed
room and when I came back she came out of the bed room and had
my gun in her hand, it's apistol, a thirty-eight pistol and she
had the gun her her hand and I asked her what she was going to
do, to put it down, and she told me she was going to make he
behave -
Point the gun toward you?
In a general direction aﬁd I reached over with my left hand
and taken fthe gun from her and taken the chamber out.
Was the gun loaded?
The gun was loaded.at the time.
How many bullets did it have in it?

Had three, holds three.

Where did you keep it?

Generally kept it between the mattresses of my bed and when

she took sick moved the gun into my dresser drawer - -
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Q. After you took the gun out of her hand and took the chamber out

what did she do?

Ae Went into the kitchen and got a ten quart bucket with approximately

a gallon of water and when I came back in the living room she
said she was going tO cool me off and threw the water on me and
T went to the kitchen to get the mop agdin and when I stopped
in the kitchen she threw the bucket at me.

Qe About what time was this?

A. About two-thirty. |

Qe She threw the bucket at you?

A. Yes.

Q. Where was ﬁichael at that time?

A. Michael was in the bed at the ﬁime, still sleeping.

Q. Anybody else see this?

A. About the time, while-l was mopping up the water, her sister,
Mrs. Smith came in, had seen the lights and came in the front
door. I was mopping up the water and Mrs. Smith was trying to
21k to Edwina and at the time the boy woke and she gave hinm
a belt and told him to whip me and she got a small baseball bat
and they proceeded %o give me a whippinge.

Q. How long did that continue?

A, The boy hit me a couple of times and she hit me é few times

“with the bat.
.Q. Did she tell the boy T hit you?

. A. Yes sir.

MR. HALL: This is all prior %O the time, this is narrative leading
and I don't see any materiality, I don't see that it affects
ihis one way or the other.

ITHE COURT: I don't know what it refers to, go ahead.

Q. TWhat did Edwina do then, if anything, after all this was over?

A. She taken the boy and dressed him and put some TOYS in a wagon
he had, taken the radio and some clothes and put them in the
wagon and lelt.

Q.  About what time was this?

A. About four otclock in the morning.

Q. here did she go?

A. Went up the road, f£inally wound up over at Mrs. Nickols.
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Went over to Mrs. Nichols'?
Yes sir. |
What did you do the next day?
Went to work. Sometime duriﬁg the morning Mr. Lowell came down

and said Mrs. Nichols called and said take her to dochbr down

"at Oyster Bay, Dr. Kneip and I said all right with me, coudln?'t

lose work but I was willing that they carry her down there

and told him allright and take her down there. When she re-
turned she went to Mrs. Kellogg's to stay. |

Who is she? |

Edwina's sister. DMrs. Kellogg told me she couldn®t possibly
take cére of her by herself and hired two practical nurses to
come one day and night to help take care of her.

How soon after that did she leave for the hospital?

That was on Saturday and it was Thursday of the next week.
While she was gone to the hospital or in thehospital did you
tell ¥Mr. Hugh Lowell you couldn®t, she and you couldn®t stay
together?

YTes sir.. I advised him due to the doctor's advice that we not
live together any more.

Did you advise anyone else?

Yes sir, I told her sister and her husband, Mr. and Mrs. Smith,
I believe I told Mrs. Kellogg, I'm not positive but I believe
I told Mrs. Kellogg. '

What did they think about it?

I don't know as they gave anj opinion on it. Mr. Lowell said
he di&n't know what would be right. Of course I taken the advice
refuséd to take adviee second time then did take adviee and
didn?t live with her.

How long was Edwina in the hospital?

Fourteen months.

Who went up to pick her up?

I did. Bob, Robert Martin drove his car and went up there.

'Did she come back with you?

Yes, she did. -
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Qe
A
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Where did she spend the first night?
Spent the first night at the house with me.
Did you tell her you weren's going to live with her any more?
Not that night. The next day I went to a V. F. W. meeting in
Bayou LaBatre and she wouldn®t stay by herself, taken her
around to her mother's and told her would come back for her
when I felt like she was able to come back.
Where did you live?
Stayed at the house on Etta Street.
How long did vyou stay'there?
About a year at least.
While yvou were there did Edwina come over to the house?
A few times to pick up some clothes.
Did you ever tell her you were going back with her?
No sir, I didm't. |
When was it Midhael went to Arkansas?
Taken to Arkansas about September 15, 1948.
Was Edwina at home?
No, in the hospital.

Who ves Michael staying with?

Mr. and Mrs. Lowell, her parents.

‘Mr. and Mrs. Lowell object to your taking the boy?

No sir, they didn’t.

Did you‘promise to bring him'back?

I don'®t think I promised.

Where.did you take him to?

To my mother'®s and father's, Malvern, Arkansas. He lacked

four months of being six years old and it's an Alabama law

‘2 child couldn’t start to school and I taken him up there and

he started to School.

Been going to -school ever since?
Right.

Who did he stay with?

My mother and father;

Where you been living?
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Part of the time in Fairhope and in Mobile.
What is your trade?
Carpernter. | '
Got any poswmects of a job in Arkansasf
Yes, I have .7,building a big bomber piant in Camden, Arkangés,

fortyétwo miles from my father'®s and mother's, I'm planning

~to go up there.

there would you live?

In Malvern.

Did you bring Michael down this past Christmas to Fairhope?
Yes sir, I did. |
How long did he stay?

About eight days.

For the Christmas holidays?

Yes sire.

Is he here now?

Yes sir, he is.

Prior to this today was he attending school in Malvern?
Yes sir.

Getting along all right?

Yes.

You intend to live:with the boy, do you?

'I do.

In Arkansas?
I do.
In Malvern?

Yes.

If you don't go to Malvern?

I alwavs live in a fit plade to keep any child.
Did you ever mistreat that boy?

Not that I can saye. |

BEver whip him?

I believe twice in my lifetime.

Do you want that boy?-

Yes, T do.

CROSS EXAMINATION

Mr. Hall




I
What is your vocation, or profession?
Carpenter.
How much do you make there?
Two ten an hour.
How many days do you average a week? Forty hours?
No sir. |
- - guarantees union wage, provides $2.10 an hour?
Yes sir.
What's this place in Fairhore worth?
Three thousand dolliars.
You mean the house and lot in Central Park.
Exactly what we give for it.
That's what you give for it?
Three thousand deollars.
‘For the lot and all?
Right. |

Mr. Ellis Newell, having been first duly and legally
testified as follows: :

DTRECT EXAMINATION

Mr. Lauten

What do you do?
Policeman.
Where are vyou?

Fairhope.

e

sworn,

Did vou ever have occasion to go ocut to Carocl Langley'®s house?

I did.

Who_célled you?

I think it was Mrs. Langlev.

She call vou over the phone to go out there?
Yes sir.

What did she tell you over the phone?

Said her.husband was mistreating her.

Did you go out there?

I did.

- Did you see Carol?

I did.
Did you see Edwina, Mrs. Langley?

Yes, I dide.
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Where was Carol sitting?
Sitting in a chair in the room.
Where was Edwina?
Walking around in the room.
She have any visible marks on her?
Not that I saw. |
Did she hand you a set of papers?
Handed me a sheaf of papers, several.
What d4id they say?
She said that was the mean things Mr. Langley said about her.
Did you read them?
No, it wasn't readable.
hat did it look like.
From what I saw it was similar to shorthand.
Scribbling?
Yes.
You actually didn’t see any marks on her?
No marks. | |
No evidence of a struggle?
Not at all.
How long did you stay there?
T don't think over fifteen minutes.
 About what time of night did she call you?
I think around ten o?clock, best of my meﬁory.
In other words she was being mistreated dbut possibly didn't
have any gripe so far as you could see?

So far as I could see.

CROSS‘EXAMINATION
Mr. Hall
When was that?
Wasn®t any record made?

Some two years ago?

I think in 1948.

RE DIEECT EXAMINATION
Mr, Lauten -
Tou remember when Edwina went to Tuscaloosa?

Remember hearing of it. I don‘t know about the dates.
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Was that prior to that time?
Seems like it was.
About how long before as well as you remember?

I think around a year.

RE CROSS EXAMINATION
Mr. Hall

No guestion.

Mr. C. W. Taylor, having been first duly and legally sworn,
testified as fcllows:

DIRECT EXAMINATION

Mr. Lauten

State your name, please.

C. William Taylor.

Where do you live, Mr. Taylor?

Fairhope.

Do you practice chiropractics?

Not at the present time. T gid up until a year ago.

Ever have occasion to‘treat Mrs. Langlev?

Yes sir.

When she was being treated did she ever bring hef son, Michael?
Several times.

You ever have occasion to notice Michael Langiey?

I did. |

What did he look like?

Well, he didn't look like I would say a child living under
normal circumétances should look.

Was he nervous?

Seemed quite nefvous at times.

Carol see you?

Yes, Carol haé been in the of fice several times.

Did you ever advise him he would be better off for him and his
wife to separate?

I told him I thought it would be best at the time.

Did you advise him in that manner more for the good of the child?

Of the effect it was having on the child..




A.

5l
You know the Lowells in Fairhope, the family?

I know guite a few of them, yes.

Know Edwina Langley, Carcl‘®s wife?

Yes.

Know her general surroundings?

T know where she lives.

How far from you?

I would say less than a block.

Knowing Edwina Langley would you say she would be a fit person
to have the care of that child?

I haven't seen Edwina except to pass her on the street in the

past two years.

- You couldn'’t say whether or not?

No.
Do you know Carol Langley?

I do.

'Knowing Carol would you szy he would be a fit person to

care for the child?

I don't see why not.

Vr. Herbert Starkey, having been first duly and legally sworn,
testified as follows:

ON DIRECT EXAMINATION

By lMr. Lauten

Q-
.A.
N
A.
Q.
A.

Qe
A.

Is this Herbert Starkey?

Yes sir.

Mr. Starkev, do you know Carol Langley?

Yes.

Ever workdd with Carol Langley?r

Yes sir, about three and a half years.

What job was that?

At the Grand Hotel ~ ~ and in the Scuthern Kraft Paper Mill.
He ever ride to work with you?

A1l the time.

- You think he is a good worker?

I know he is.
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Q. You know his general reputation for honesty and integrity?
i, As far as I am concerned he has always been strictly honest

with me.

ON CROSS EXAMINATION

By Mr. Hall |

0. You say he's a good worker?

A, Yes. |

Qe Capable?

- A. Yes.

Q. First class carpentef?

A. Yes §ir.

Q. Carpenter rates Two Dollars and Ten Cents an hour?
L. I couldn't tell you. |
Qe But he ié a good carpenter?

Ae Yes sire.

ON RE DIRECT EXAMINATION

By Mr. Lauten

Q. Do you think he would be a fit person to take care of a child
eight vears old?

A. I don'™ see any reason why he shouldn’t.
'Mr. 24 Niemier having been first duly and legally sworn,
testified as follows:

ON DIRECT EXAMINATION

By Mr. Lauten

Q. You are Mr. Ed Niemier?

.A.' Righte.

Q. You live at Fairhope?

A. Right |

Q. Do you know Carocl Langley?

A. Yes sir.

Qe Do vou know his general reputation in Fairhope?

A. Yes. |

e Qe Is it kood or bad?

A; I would séy good.
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Qe Do you think he is a fit person to take care of an eight vear

0ld child~?
A, I do.

ON CROSS EXAMINATION
By Mr. Hall

No question.

s e e m ma ae

I, Ora S. Nelson, Court Revorter for the Twenty-eighth
Judicial Circuit of Alabama, hereby certify that the above énd
foregoing constitutes a true ahd correct transcript éf the
evidence taken at the hearing of the above styled cause on
February 7th, 1951, and transcribed and filed herewith.

This 17th day of February, 1951.

Cj?/La;_ é§f~ ;}ilézf¢xzﬂ~/

Court Reporter
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complainant’s complain

EDVINA LANGLEY, IN TEE CIRCUIT COURT
complainant
CF
-Versus-
BALDWIN GOUNTY,
CAROL E. LANCGLEY,
Respondent

izl Yok yeml o - e

0 THE ONO %BLE TEL*MER J. MASRBUQM, JR., JUDGE OE 54TD COURT,

SITTING IN EQUITY:

Comes mnow the respondent, Carcl E. Langley, in the above~
styled cause, and in answer to the Bill of Complaint heretofore
flied ageinst him, says as follows:

1. Respondent admits the allegations of Paragravh 1
of Complainant’s complaint.

2. Respondent admits the allegations of Paragraph 2 of

c,+

- = -

3. Regpondent denieg he has ever voluntarily abandcned
2 5

[

the Dbed and board of the complainant, and respondent denies that

r}'

. he has remained away from the complainans's bed and board volun-

3fuaf11y aqq COﬂu7HHOUS*j, as the complalinant alleges in Paragraph 3

of comnlalnaq ‘s complaint.

4. Respondent. denies the allegations of Paragraph 4 of
compleinants complaint, as respondent denies that he has volun-
tarily sbvandoned the bed and board of the complainant.

Regpondent admits the gllemations of Paragraph 5 of

Ui

complainant’s complaint.

e

. Resppndent admits the allegations of Paragravh 6 of

(9%

cenplainant’s cemplaint.

cer person to have the care
and control of the saild chilid: bubt respondent says that he, %

respondent, is the suitablie, it and proper person e have the care

w




2.

[&]

‘8. Respondent denies the zllexgtions of Parasraph &

>,

money oOr wmeéans of meking & llving other than by her manual labor,

25 she has slleged in Paragraph & of her complaint, and respon

demends that complainanit strictly vrove that Bhe has nc money or
means ¢f making a living other than by her manual labor As T0 the
ellegation in Paragre 8 of éomplainaﬂt‘s complaint "that since
the respondent voluntarily abandoned the bed aﬁT board of your com-

plainant, she has been fcreced to borrow and expend the sum of Six

Hundred Elghty-Five Dollars and 04/100 (#685.04), as bed, lodging,
cdoetor and doctor vills, and medical treatment”, respondent denles,

Inssmuch as ke hnas alresdy denied 4
the complainant &t any time. If complainent means by s&id alless-
tion thet -she has exvended the said sum of Six.Hundred Tighty-TFive

Dollars and 04/100 {%685.04},'si;ce the date of, to-wit, ©

day of July, 1949Q
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of complainant'’s complaint, then the respondent allezes that such

therefore, the reg-
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nondent neither admits nor denlies sald allegation, and the regpon-~

S. Regpondent denies the allegeticns of varagravh ¢ of

complainant's complaint and demands that she siricily vrove the same.

Forthermore, resyondent demarnds that complalinant strictly ove
thet the "wills™ which complainant a2lleges to have accumulated




~and -education of sz

and to the child's welfare and edcation, i1 the care, custody an

Faving answered the complaint of the szig Edwina Langley,
complainant in the foregoing;.respbﬂdent prays %
be madeand taken &8s & cross-bill; and the Cross-complainant, Carol

mglkes ag party resvondent %o this cross-hill of complaint

t=]

- Iangley

-
?

1)

the said Zdwina Langley, and shows as Tollows:

1. Thaﬁ'crass4cémpiainant, Carol E. Iangley, is & regi-
dent of the County of Mobile, Alabamsa, and ig over the age of twenty-
ore years; that Cross-respendent, Tawins Langley, is over +he age
0T twenty-one Years, and isg Presently residing in the City of Fair-
hope, Bgldwin County, Alabama.

2. That e Css-complainent and ths Cross-respondent wgre

H

ZMerrled at Fairhops, Alabame, on the 27th dey of September, 10431,
3. That there was bhopn 0 the marrizge
Plainant and the Cross-respendsnt one chilld, Wichzel =Tdwin lengley,
now s&ven vears old.
#e_ et the crossscomplainant is the 71t, suitable ang

prpper Person 10 be sntrusted with the care, control, maintenance

-

conirol of the said child is granted to the crogs- complainans.

the cross-complainant has a4 gll times berformed
his duties as a father %o the said child, and that he Is still ready,

able and willing t0 make a home for the saig child and is now malk-
]

g -a-proper-home-for said. child,'and'iS“réady;'ablé”an; willing 4o

roperly educate angd rear the said child in broper and f£i% surroundings
and clrcumstances.
8. That the cross- -comblainant knows of no Dlace where %he

child could be kevt and Properly brought-up, ir the care and custody

' of the sa2ld child were granted £o the cross-respondent.

- *

Where¢owe the premises considered, the Crogs-complainant

brays that +this Honorable C,'tmr'L will entrust %he care, custogd con-
; s N

trol, maintenance end education of the szig child born of the marriage

between the Cross-complainant ang the cross—respondenﬁ, Michzel Egwin




4,

Tangley, O the erpss—-complainant, and if the ¢cross complainant
'1g mistaeken In any retief soughv specifically nerein, he pPrays
for such other aifferent and seneral relie? to which he, in the

circumstances of +the case, may be eg&itled.

-

gf;g Vi

~S0TTCITOR FOR RESFPONDENT 48D &
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¥re, Alice J.
Circult
Bay Minetie,

Duck,
Court of Bald

WILLIAM R. LAUTEN

ATTORNEY AT LAW
PITMAN BUILDING
FAIRHOPE , ALADAMA

Maren 12, 1951

Regish:
7in County

Alabhems

Re: ZEdwina Langley
Vs Derol EF. Ianslevy
Dear Mrs. Duck:

Please find hrerewlth enclosed the Interrogsiories
filed by the resoonﬁeﬁt in the zbove case, vpropounded
%0 the respondent s witnesses by Mr. T. R. Younsz, Com~
misgsioner. I woutd appreclate your ascertaining whet
the costs in this cause are, including the fee for Com-
missioner oung, and aavvc'n: me of tbe game. 1 have
railed 2 decree 10 Judse Mes shburn, snd you should have
it shortly.

Thenking you, I am”
Yours very truly,
: L o P s
‘{/(//W/v-/ ' W&/w !
v g 13
/n

Enc.




WILLIAM R. LAUTEN

ATTORNEY AT LAWwW
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J. Etmo YOUNG

131-133 MAIN STREET
MALVERN, ARK.
PHONE: 281

Alice J. Duck, Regisirar,
Circuit Clerk of Baldwin County: Alabama,
‘Fairhope, Alabama.

Dear Madam:
Edwina Langley, Compéain;;nt »
Vs
Carel E. lLangley., Respondent

: I enclese herewidth: interrogatories <+aken
by myself in connection with the above numbered case.
‘am wondering LT I am entitled to any compensation

.for these servicew %

Saint Papl-Mercnry Indemnity Company

ST. PAUL, MINN, ST. PALIL. MINN,

Gt. Fanl Fire and Marine Insarance Company
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EBWINA LANGLEY,

Complainant ! IN THE CIRCUZIT CCURT CF
{ BALDWIN COUNTY,
Versus
i ALABAMA,
CAROL E. LANGLEY, IN EQUITY.
. Respondent i |

CAPTION

The depositions of A. G. Langley, “uinn Z. Langley, Hobert
.Laggley, vps, C. H. Goodman, taken at the office of Tom Ross Young,
in the City of Malvern, State of Arkansas, on behalf of the res-
pondent in the above styled cause pending in the Circuit Court

of Baldwin County, Alabama., in Bguity.
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1. *a. C. Langley" RV 1206 Dyer street" Vfather®

2. "My house"

3. M“little petter than two years"

. " Yeight years old as well as I know, now®

5, “Sme and my baby boy and my wife and the 1ittle boy=--four of ush

6. tynemployed”

7, Y1 am not working!

g. "I furnish nim with everything. Well, the boy sends him money
every once in a while. Roberv, that's my baby DOY» and Carol and
me furnish him with evergthing.

9. "oh, I don't know."

16. "Yes, sir, every day=--Sunday school on Sunday. "

11. "I don't know which school he goes to, tcause there is two or
three 6f them there. !

12. "Five rooms®

13. "No, he lives in the room with his grandmother.“
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13.

Tguinn Z. Lang lc"” Mga3ti250 DyeriSireet, Malvern, Arkansas

BT am his mother

HRath of us; in other words, all three of us--~the boy,too.!

1T do not know how he could be cared For any better. I am sure
he is being cared for better than if he were with his mother
or his other grandparents, because they did net when they had
TGy N

g 1044 O

BT would sav about four blocks.!

a o o+ Loyt o £
o for the family.!

“alkre care of him, 1f

st smend time on general

ut the usuadl ng

o things
g, take care of al

BT just do not know how te answer thad. Just ab
anvone would do for their fwmnail 1 al

his clothes.'

k=

01T do not let him go too far away from home %o play..just Ikeep
im at home and let him play with the Gibbs and Lashlee children,
who come in once in awhile. We do not iive ahong small children
other than those. I just could not describedit in any other wWay
other than just the best place to live. They are all Yswell®
neishbors., respectable folks."
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ROBERT LANGLEY

ER

(W)

X

n

$d

N

o

¥

fRovert Langley" #22% 205 Dyve

UBrothert

HNenhew!

_“Son"

~¥aroceriegt

"Yes"‘
*From $10 to $15 z week!

H'Y'es H]

¥

-

Street,

Ma

oL

lvern,

ATkanszsl
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MBS, E. H. PALMER

Mrs. E. H. Palmer! 202 Dye

"Two doorst

"About three vears"

"ell, I have just seen him

personally. "

.”‘E‘IO it

(o]
n
o
W
)
[¥3

"I have heard peopl

"Ch, yes. Well acquainted.-

"About three vears.®
"Yes, guite well."

“Wes, I have been there a

"She has the name of being
womai.

es. !

MHealso Nas the pame of bein

pilace where he could be

Street, Malvern, Arkansash

onl't Iknor him

&)
k4
o,

of times.F”

[
H

reated

ity good, honest, hard working
o

good, honest person.’t
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NRY GIFENS

"Henry Givens, Maveor of

o

i1

"Bon't know him...no."

UTive seen him there in <huel
name is." "Thev $told me 1e¢ w

BT 'ye visited the home nexh

NGnod.

T don't know Rim.

Malvern, Arkansas.

i

"89vears old.




* -
3] [ &)
e i - "
o S . - -
ot T o 1))
O £ 43 ) W
2w o w i,
23 ] A oy
i i o] s = ¥
n i <l N Ul
ot bt 0 [0} ™ wrl
3 £, £ ol £t
- . L0 & e
I 6] . [} i i £3
¢ 4 ) £y Sy 3 O
I 1 e 43
{ e wi El) )
[ w0 o i
¢ s ] &8 ) £
22 L I~ N 4 £
) . Gt R -t
I 0 o & " 3
o L Ly o @ -
o3 "3 o 4 o
uw Oy b i
) 1) ey CF
& &
3 e @] i1
Cx [ €y
£ G4 W -1 .
O o Gy o]
g W
£ i 2w .
W ] te <3
v i s
£ i e [
4D . =t W2 . wm
. [ S i O @ ks
© ] o o ey 0] w3
o . Gy P &)
g P ek e e : K3 — [£3) 8]
o w o Fu o
‘ - £ e} 1> +
[s] ot I £
(5] )] Wi -t G-t o
A3 £ a3 s} o
® O = Uz
42 8] o3 w <l
W o © N 3
@ 43 I O
R o ey £ &
-2 £ 3 v
Q) I 2 LiH] -
o) w5 5 s -
© 6] -+
" ¥ @ ie & o3 G-1
e o ! ) b o g =i
. £ o [SER =W Qo
[ b i)
[ = (i3 . . it
. “qJ, _.‘ Ty . . ¢ o . = [ i o
) <t} £y qi d 5o =1 (92} o i I |
oy 1 €y : i < £
4 s o .
: T} . o O 4 a3
vl g e .k a b2 _,m 0.
. of lo] ) i
a4 _1@ L) . 1 . A
A L jeis -t w [}
£ ’ i o & >
=3} S = 6 - [m] 4]
O (& 10 g <t} i X




'y oin

o~

Lt
P

-

=
1 h
(ORI T

..

T

~
t

qrm S
NGy

o

¢ om

[

[12]

-

o e
LT M Z:
A UL -

|
—

W

]

et
-

el

"
i

gy

i

-
|

been

K

AT T
= k

e —
s

)

107

el

"
'
i
5l
t ko
W
iE
ay b
5P
Tuv
]

-
1w
n ol
(G
o
Ui 33
@ o
T

[
e 42 o
i @ )
o &yow
KIS S N (Y R
B e

& W
o . 1y
W [ I
£ oo

[13]

G

W L
"} ul @
& [ B!

o
£
+7 8
wi )

. o

. 8 4
oo e
PReerl g0 © £

SR R R L AU
G2 g i e

L
[

el

~

|

R
e

300

(¥
£y

i

e s

T e
LES

.
wi

P
FAa~Rd

s

S

7
Ly

[y

3

AT
PO

S

rl

——
M,




EDWINA LANGLEY,

Complainant { TN THE CIRCUIT COURT OF
I BALDWIN COUNTY,
VERSUS
1 ALABAMA,

CAROL E. LANGLEY,
Respondent I IN BQUITY.

CERTIFICATSE

' STATE OF ARKANSAS
COUNTY OF HOT SPRING

I, Tom Ross Young, a Notary Fublic, within and for the county
| and state aforesaid, duly comnissioned and acting, hereby certify
that the foregeing depositions of Aobert Langley, <uinn Z. Langley,
A. G. Langley, Henry Givens, ¥rs. B. H. Palmer and Mrs. C. H.
Goodman, were taken before me at the time and in the place:men=-
tioned in the caption hereof; the said witnesses being first duly
gworn by me that the testimony they should give in said cause
‘should be the truth, the whole truth and nothing but the truth;
~ £hat the foregoing pages constitute a true, perfect and complete
transcription of their testimony which was given before nme.

TR Eastimony whereof, I have hereunto set my hand and affixed

my ODEWCﬂal seal this 6th day of February, 1951.

P

/ jfiwf K\w¢£;

T L ' NOUary PuBilc f;

. . LR H ,f' J:
o B i 7

. - v i ¢

o i

§

My commission- eXpires:

“E&;/Q;ﬁ/ébﬂtaxbf 4 Eﬁf e

PR i




. "Mrs. g, = Goodman'
2. "ye11, they live nex+ door.t
3. "About throe years, !

L. tye1r:, T have seen him. T 2m not personaliv acquainted with
e
[¥

iim but 1 Lave seen Rim aroung e house often o

5+ "I do not know im Personally, !

6. "No,.since T &2 1ot personally acquainted with him,
7' R

8. fyag.w

'18.-““Ebdut“three-years.“

19, ”ZYeSs”road,
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commlainant shell re-marry, wnichever ig ezrlier. The said pr

shall not be so0ld durine the minoriity oF zald child withoult an order

N
o]

1T such an order be obitained and the Touse e ia,
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the complainant and resovondent shall each receive zn ecual part of
the proceeds from such sale.
Ts Thne rents and profits received from sald property,

meintenance of the complainant by the respondent. The taxes,

K e PR ! FA) = = apmy e - L, . - -
proverty 1l set apart to the complainant, a2s provided nerelin, shall

be borne by the complainan

- ecomvlainant shall have the care, custody end control of the said

enild, the respondent shall pay over o the compleinant the sum of

Ten and No/100 (410.00) Dollars per calendar wsek, for the support

ided herein, shall be and are hereby solely for the suppori and
-meintenance of sald child, =and when salid child 1s in the care,
custody and control of the regpondent, durinz the veriod when the
ehild is not attendins school, as above vprovided, the respondent

shall not be recqulred to pay any stipulzted amount to the complain-

guech other furthsr orders of this Court in order to effectusite the
premises herein and Lo make modifications hereof ss the circum-

stances present themseives.
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